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Voorlopige agenda van de
commissie Werk en Inkomen van 20 januari 2010

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Werk en
Inkomen

Datum: woensdag 20 januari 2010
Aanvang: 20:00 uur
Locatie: Oude raadzaal
Voorzitter: J.P.T. Klijnsma
Griffier: F. Hijlkema
Documenten: verslag 20 januari (pdf)

A. Algemeen deel

A1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders

A2. Vaststelling agenda

A3. Lange-termijnagenda en lijst moties en toezeggingen

A4. Conformstuk:
Herstructurering Bornholmstraat-Zuid
Raadsvoorstel - . (pdf)

A5. Rondvraag

B. Inhoudelijk deel

B1. Collegebrief d.d. 15 oktober 2009: Contourennota Antillianenbeleid (op verzoek van
de VVD)

B2. Antwoorden van het college op schriftelijke vragen (nr. 2009-67) van de PvdA over
de registratie van het gebruik van de ondergrondse afvalcontainers

B3. Collegebrief d.d. 11 december 2009: Nota inzet Participatiebudget 2010

C. Huishoudelijk deel

C1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

C2. Vaststelling verslag vergadering raadscommissie Werk en Inkomen d.d. 9 december
2009
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Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de in-
houdelijke agendapunten (inclusief de conformstukken onder A) en de rondvraag.
U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de commissieleden te vertellen hoe u over
een onderwerp denkt. Voor aanmelding en informatie kunt u terecht bij de commis-
siegriffier. De agenda’s zijn onder voorbehoud. De definitieve agenda’s worden in
de vergadering vastgesteld.

U kunt deze vergadering live volgen via www.gemeenteraad.groningen.nl
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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN 
 
WI: 10/01 
Datum: 20 januari 2010 
Plaats: Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 21.38 uur 
 
Aanwezig: dhr. H.P. Klijnsma (voorzitter), dhr. B. Oost (PvdA), dhr. M. Azghoughi (PvdA), mw. 
R.F. Slors (PvdA), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. M.T. Gijsbertsen (Groen Links), dhr. J. Luhoff 
(D66), mw. B.G. de Boer (VVD), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), dhr. B.H. Koops 
(CDA), mw. A.B.M. Schlebusch (SP), dhr. M.A. in ’t Veldt (SP), R. Liefers (Student en Stad). 
Namens de griffie: mw. I. Bolle (plv. griffier), mw. F. Hijlkema (commissiegriffier). 
De wethouders: dhr. P.W.G. Verschuren, dhr. J.J. Dijkstra. 
Afwezig met kennisgeving: dhr. J. Bolhuis (Stadspartij). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• Merkt op dat wethouder Dijkstra nog mededelingen zou doen over de subsidietoekenningen 
Flexiglas en Consortium medische technologie.  

Wethouder Dijkstra antwoordt: 
• De beide genoemde projecten zijn gekoppeld aan de speerpunten van het college. Het college 

zal in het kader van de cofinanciering middelen ter beschikking stellen. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
Dhr. Oost (PvdA): 

• Agendapunt B.2 over de chips op afvalcontainers: omdat het college een brief met nadere 
toelichting zal sturen, stelt de fractie voor deze samen met de gestelde vragen voor de 
volgende commissievergadering te agenderen. 

 
De commissie stemt hiermee in en de agenda wordt met inachtneming van deze wijziging gewijzigd 
vastgesteld. 
 
A.3.  Langetermijnagenda en lijst van moties en toezeggingen 
De LTA en de lijst van moties en toezeggingen worden zonder wijzigingen vastgesteld. 
 
A.4. Conformstukken 
Raadsvoorstel: Herstructurering Bornholmstraat-Zuid 
De voorzitter: 

• De titel dekt de lading niet: het gaat om een plankostenkrediet. 
 
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 27 januari 2010. 
 
A.5.  Rondvraag 
Dhr. Koops (CDA): 

• Naar aanleiding van de slechte communicatie tussen de Somalische gemeenschap in 
Groningen en de gemeente: hoe is het gesprek van vandaag verlopen tussen de gemeente en 
afgevaardigden van de Somalische gemeenschap? Bij de ingekomen stukken zit een 
collegebrief over het activeringsproject, de fractie overweegt die te agenderen. 

Mw. De Boer (VVD): 
• Het Ondernemersfonds: dit onderwerp graag voor februari agenderen. 

Dhr. Oost (PvdA) voegt aan mw. De Boer toe: 
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• De PvdA ziet dit punt graag voor de verkiezingen behandeld, dus in de commissievergadering 
van februari. Dit betekent een iets kortere toezendtermijn van de stukken door het college. 

Mw. Schlebusch (SP): 
• Reorganisatie SoZaWe, klantgericht werken: de fractie krijgt signalen dat de reorganisatie ten 

koste gaat van de goede dingen uit het verleden. Herkent de wethouder die signalen en zo ja, is 
hij bereid ernaar te kijken? 

Mw. Postma (GroenLinks): 
• De noodopvang: hoe is de stand van zaken op dit moment? 

Mw. Jongman-Mollema (ChristenUnie): 
• Sluit zich aan bij de vraag van mw. Schlebusch over de reorganisatie SoZaWe. Het is een 

interne zaak maar het heeft te maken met hoe de dienst naar buiten treedt. 
Wethouder Dijkstra reageert: 

• Ondernemersfonds: dit punt kan worden geagendeerd voor de commissievergadering van 
februari onder de voorwaarde dat het college er volgende week uitkomt. 

De voorzitter:  
• Het Ondernemersfonds zal op de agenda van de komende commissievergadering worden 

gezet. 
Wethouder Verschuren reageert op de vragen: 

• De communicatie met de Somalische gemeenschap: er is vooral een vertrouwensbreuk tussen 
de uitvoerder de stichting MJD en de stichting Somalische Gemeenschap Groningen. De 
wethouder neemt contact op met de MJD en wil direct daarna met de SSGG een voorstel 
bespreken over het herstellen van het vertrouwen. Het activeringsproject is nog niet gestart, 
voorwaarde is dat er overeenstemming bestaat over de rol van de SSGG. 

• Reorganisatie SoZaWe: de organisatieontwikkeling SoZaWe staat op de LTA voor voorjaar 
2010, na de verkiezingen. Na overleg met de griffie ontvangt de raad een voorstel over hoe dit 
punt wordt opgepakt. 

 
B.1. Collegebrief d.d. 15 oktober 2009: Contourennota Antillianenbeleid 
Mw. De Boer (VVD) geeft een toelichting bij de door de VVD gestelde vragen: 

• De VVD wil over de effectiviteit van het beleid spreken want er gaat veel geld naartoe. 
• Wethouder Verschuren bracht vorig jaar de effectiviteit van beleid ter sprake. 
• De activiteiten kunnen zichzelf bedruipen. 
• De VVD wil op een andere manier met het geld omgaan. De zelfredzaamheid van de groep 

moet worden versterkt. 
• Er bereiken de VVD signalen over die effectiviteit vanuit de Antilliaanse gemeenschap. De 

doelgroep zelf is er niet bij gebaat, er is te weinig draagvlak. 
• De laagdrempeligheid van activiteiten is verdwenen; de aanloopfunctie overdag is er niet. 
• De criminaliteit onder Antillianen is gestegen van 9 naar 11%. 

Dhr. Koops (CDA): 
• De VVD geeft geen oplossingen. Het lijkt erop dat de VVD er geen geld meer in wil stoppen. 
• Het CDA verzoekt de VVD zich in de grote problematiek van de Antilliaanse gemeenschap te 

verdiepen. Er is wel degelijk een aanpak nodig die anders is dan bij andere groepen. 
Dhr. Azghoughi (PvdA): 

• De PvdA is blij met de Contourennota. De werkloosheid onder Antillianen is gedaald van 40 
naar 25% en een groot aantal Antillianen is uit de uitkering. 

• De nota geeft veel aandacht aan tienermoeders en dat is goed. 
• De vraag van de VVD over ‘streng bestraffen’: dit is een zaak van Justitie. 
• Het beleid is gebaseerd op het advies van de Taskforce Antilliaanse Nederlanders, een 

adviesorgaan van het Rijk. 
• De gemeente is wel degelijk goed bezig. 
• De PvdA verzoekt de VVD met projecten te komen die in haar ogen beter zijn. 

Mw. Schlebusch (SP): 
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• De VVD heeft geen enkele opmerking gemaakt bij de bespreking van de Contourennota. Kan 
het zijn dat de verkiezingstijd te maken heeft met deze dwingende agendering? 

• De SP is het eens met de opmerkingen van de heer Azghoughi. 
• Het gaat om een complexe groep met veel jongeren voor wie veel energie en inzet nodig is. De 

inzet moet vooral niet worden verminderd. 
Mw. Jongman-Mollema (ChristenUnie): 

• Is het eens met de opmerkingen van dhr. Azghoughi over de positieve punten. 
• Mw. Jongman houdt zich verre van de insinuerende vragen van de VVD. 
• Ziet de suggestie van de VVD dat de activiteiten nergens toe leiden graag onderbouwd. 
• De criminaliteit en ‘streng bestraffen’: de raad gaat daar niet over. Bepaalde groepen strenger 

straffen is onmogelijk. 
• De nota laat zien dat niet alles helpt, maar veel wel. 

Mw. Postma (GroenLinks): 
• Bij interruptie: ‘het verbrassen van geld’ door zelforganisaties in het verleden, zoals de VVD 

zegt, klopt niet. 
• GroenLinks is er blij mee dat het college iets wil doen aan de problematiek van een klein deel 

van de Antilliaanse gemeenschap. Dit duurt langer dan enkele jaren, het zijn hardnekkige 
problemen. 

• Ook het Rijk heeft een zelfde aandacht voor de problemen. 
• Onderwijs: de fractie geeft het college in overweging om hier extra inzet te plegen. Er staan 

geen speciale activiteiten op dit gebied in de nota. Het percentage Antillianen dat voortijdig de 
school verlaat, is erg hoog. 

Wethouder Verschuren reageert op de vragen en de inbreng van de VVD: 
• De wethouder is verbaasd en teleurgesteld over de vragen van de VVD. 
• Sinds 2006 is meerdere keren over het Antillianenbeleid, de middelen en de uitvoering 

gesproken evenals over de integratienota. De VVD had geen woord van kritiek, ook niet bij de 
evaluaties. 

• De VVD spreekt over geld dat in het verleden is verbrast: iedereen weet dat er geen 
gesubsidieerde Antilliaanse zelforganisatie meer is sinds 2006 en dat het geld naar de MJD en 
andere uitvoeringsdiensten gaat. De VVD kan de uitspraak niet hard maken. 

• De opmerking van de VVD over criminaliteit: het percentage gaat over gehoorde verdachten. 
• De wethouder geeft uitleg over de situatie van de afgelopen jaren dat er geen zelforganisatie 

was. Gelukkig is er nu een nieuwe zelforganisatie in oprichting. Zodra het platform enige tijd 
heeft gefunctioneerd, zal de wethouder de raad een evaluatie sturen met de resultaten. 

• Het huidige beleid moet worden voortgezet, zie de dalende werkloosheid. 
• De cijfers: het budget is vanaf 2006 alleen maar afgenomen. Dit jaar wordt het budget voor het 

Antillianenbeleid met 2 ton verlaagd, terwijl andere zelforganisaties er 50.000 euro bij krijgen. 
• Voortijdig schoolverlaten: de evaluatie 2008 heeft ertoe geleid dat gestopt is met de speciale 

medewerker die zich hiermee bezighield. De redenen zijn in de evaluatie opgenomen. 
 
B.2. Antwoorden van het college op schriftelijke vragen van de PvdA over de registratie van 
het gebruik van de ondergrondse afvalcontainers 
 
Dit agendapunt is vervallen en wordt voor de volgende commissievergadering geagendeerd. 
 
B.3. Collegebrief d.d. 11 december 2009: nota Inzet participatiebudget 2010 
Mw. Slors (PvdA): 

• De PvdA was blij met Alle hens 2. De fractie is nu teleurgesteld ondanks de goede berichten 
de laatste tijd over de financiële prognoses. 

• Ten eerste: het voorliggende voorstel heeft weinig te maken met het beperken van de 
werkloosheidseffecten vanwege de kredietcrisis. Het is een druppel op een gloeiende plaat. 

• Ten tweede: er worden dertig extra consulenten in regulier werk ingezet zonder dat een 
outputdoelstelling is opgenomen. Er staat alleen ‘reorganisatie’. Alle hens 1 deed het beter. 
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• De fractie vindt het een begrotingswijziging en verzoekt de wethouder de raad alsnog een 
begrotingswijziging voor te leggen. Een extra reden is het feit dat het reguliere werk voor veel 
meer geld wordt uitgevoerd zonder dat er extra output is aangegeven. Er worden reserves voor 
een ander doel gebruikt dan waarvoor ze bestemd waren. 

• De fractie stemt in met de door het college gemaakte keuze voor scenario b. 
• Meedoen Plus en Alle hens 1: de fractie vraagt opheldering over de periode van één jaar 

waarin de consulenten hun werk moeten doen, vergeleken met de periode van twee en een half 
jaar in Alle hens 1. 

• Gesubsidieerde arbeid: de onderbouwing om hier meer geld dan begroot te besteden ontbreekt. 
Dhr. Koops (CDA): 

• Is het eens met de vragen van de PvdA over de consulenten. Een bedrag van 2,6 miljoen euro 
voor dertig extra consulenten is erg veel. 

• Inburgering: hoe kunnen de gemeentelijke uitgaven stijgen terwijl de uitgaven van het Rijk 
dalen? De onderbouwing ontbreekt. 

• Ingestemd wordt met de keuze voor scenario b. Een risico is de terugbetaling aan het Rijk. 
• De fractie gaat ervan uit dat de uitgangspuntennotitie aan deze raad wordt toegestuurd; 

verzocht wordt in te gaan op de relatie tussen het werkdeel en het inkomensdeel van de WWB. 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Is het in grote lijnen eens met de PvdA. 
• Ingestemd wordt met de keuze van het college voor scenario b. 
• De fractie is geschrokken van de voorliggende bedragen. Graag uitleg. 
• De dertig extra consulenten: eens met de opmerkingen van de PvdA. Het enige aangevoerde 

argument is de nieuwe werkwijze van SoZaWe. Wat houdt de reorganisatie in? 
• Invulling extra investeringen 2010: de fractie stemt ermee in, er zijn goede keuzes gemaakt. 

Mw. De Boer (VVD): 
• Is het eens met de al gestelde vragen over de cijfers en de consulenten. 
• De fractie is bezorgd over het langetermijnperspectief vanwege vooral rijksbezuinigingen. 
• Ingestemd wordt met de invulling van de investeringen voor 2010. 

Mw. Jongman-Mollema (ChristenUnie): 
• Ingestemd wordt met de keuze voor scenario b. 
• Eens met de opmerkingen van de PvdA over de extra consulenten. Het is erg duur, het geld 

kan beter naar mensen die werk moeten hebben dan naar ‘de helpers’. 
• Ingestemd wordt met de inzet van de middelen. 
• Het is moeilijk om te zien over welke middelen de gemeente beschikt. 

Dhr. Liefers (Student en Stad): 
• Gaat akkoord met de keuze voor scenario b. 
• Goed dat er in 2009 overgebleven gelden zijn ingezet en om er in 2010 mee door te gaan. 
• Vergeleken met de oorspronkelijke plannen had de fractie graag wat meer inzet gezien. Het 

klopt dat keuzes moeten worden gemaakt. Er kan worden gekeken naar andere mogelijkheden 
om de plannen te financieren. 

• Kan met een deel van het nu ingezette geld worden geschoven om de effecten van de recessie 
op te vangen? Dit om vooral werkzoekende jongeren te helpen, een onderdeel van het 
oorspronkelijke plan. Graag een reactie van de wethouder. 

Dhr. Luhoff (D66): 
• De keuze voor scenario b is akkoord; op het gebied van onderwijs had het wat meer kunnen 

zijn, dit om de gevolgen van de recessie op te vangen. 
• De dertig extra consulenten: dit had een raadsvoorstel of begrotingswijziging moeten zijn. 
• Is het eens met de opmerkingen van het CDA over uitgaven en budget voor inburgering. 
• De fractie stelt het opstellen van een uitgangspuntennotitie over de periode tot 2014 op prijs. 

Mw. Schlebusch (SP): 
• Is het eens met de opmerkingen van de PvdA over de dertig extra consulenten en de bedragen. 

Graag enige opheldering over de ingezette bedragen en ‘de schil’ aan consulenten. 
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• Het is een voorlopig stuk, daarom is nog geen output te geven. In een volgend stuk kan dit wel 
gebeuren. 

• De keuze voor scenario b is akkoord. Er is extra inzet voor BBL, maar is extra inzet voor de 
wachtlijsten WSW wel mogelijk gezien het bedrag van 4 miljoen euro? 

• Ingestemd wordt met de keuzes voor 2010, de reguliere inzet blijft gelijk. 
De voorzitter: 

• Verzoekt de wethouder in te gaan op de vraag waarom geen begrotingswijziging aan de raad is 
voorgelegd, dit omdat de keuzes zijn gewijzigd. Het gaat om een omvangrijk macrobudget 
waaraan de raad zijn goedkeuring moet geven. 

Wethouder Verschuren reageert: 
• Het in de begroting opgenomen participatiebudget wordt door SoZaWe besteed aan 

participatie. Alle hens was een raadsvoorstel vanwege de erin opgenomen kaderstelling; er 
stonden geen voorstellen voor begrotingswijziging in. 

• De extra consulenten: het gaat om extra consulenten die al sinds 2008 tijdelijk worden 
ingehuurd om de uitstroom te vergroten. Dit heet de flexibele schil. In 2009 bleek deze inzet 
van extra consulenten nog steeds nodig, ook voor 2010. Het is geen regulier werk: deze 
consulenten zorgen voor extra uitstroom. Ze worden al sinds 2008 betaald uit het 
Participatiebudget, een koppeling aan Alle hens is niet aan de orde. De verwijzing 
‘reorganisatie’ is gedaan omdat de reorganisatie efficiencywinst moet opleveren, zodat in 
2011 de extra consulenten niet meer nodig zijn. Dan zorgen de eigen consulenten voor extra 
uitstroom. 

• Op de opmerking van mw. Slors dat in Alle hens 1 deze consulenten nog wel met 
outputdoelstelling waren opgenomen, antwoordt de wethouder dat het in Alle hens niet om 
deze extra consulenten ging, zij stonden apart vermeld. 

• De wethouder zegt toe vanwege de onduidelijkheden de raad een brief te sturen waarin een en 
ander beter wordt uitgelegd dan in de collegebrief van 11 december is gebeurd. 

• De vraag van de PvdA over de periode van één jaar waarin de consulenten hun werk nu 
moeten doen, vergeleken met de periode van twee en een half jaar in Alle hens 1: in het 
jaarplan 2010 staat dat tweehonderd Meedoen Plus-plekken in 2010 worden ingevuld, dat is 
dus inderdaad in één jaar. Dat was toen nog onduidelijk, vandaar de ruime periode van 2,5 
jaar. 

• De extra gelden voor gesubsidieerde arbeid: de wethouder zegt toe de onderbouwing hiervoor 
in de al aan de raad toegezegde brief te verduidelijken. 

• De uitgangspuntennotitie komt voor eind januari naar de raad. Er wordt daarin aandacht 
besteed aan de relatie tussen het inkomens- en het werkdeel. 

• De inburgeringsgelden: de laatste stand van zaken wordt schriftelijk aan de raad meegedeeld. 
• Jeugdwerkloosheid: er komen extra gelden van Rijk en provincie. Er zal meer kunnen dan in 

de collegebrief van 11 december 2009 staat. Het is niet gewenst meer te verschuiven. 
• De WSW-wachtlijst: de raad ontvangt binnenkort een notitie over de afrekening 2009 en de 

terug te betalen gelden. Omdat dit geld oplevert, wordt dit ingezet voor de WSW-wachtlijst. 
De raad ontvangt een apart voorstel met maatregelen gericht op de WSW-wachtlijst. 

• Omdat een grote meerderheid de door het college gemaakte keuzes steunt, stelt de wethouder 
voor niet alsnog een raadsvoorstel op te stellen. Het is in de collegebrief slecht opgeschreven.  

De voorzitter concludeert: 
• De commissie had beter geïnformeerd moeten worden; er kwamen veel technische vragen. 
• De voorzitter blijft erbij dat een begrotingswijziging wel zo netjes was geweest. Zeker als tot 

een grote inzet uit reservepotten wordt besloten die deels met regulier werk en deels met extra 
tijdelijke inzet worden vermengd zoals nu het geval is. Alle hens is exit, er ligt nu een plan b 
dat is besproken, maar hoe nu verder? 

 
C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
C.2.  Vaststelling verslag vergadering raadscommissie Werk en Inkomen d.d. 9 december 2009 
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Het verslag van 9 december 2009 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
  
De voorzitter sluit de vergadering om 21.38 uur. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Verschuren: 
Bij agendapunt B.1. Collegebrief d.d. 15 oktober 2009: Contourennota Antillianenbeleid: 
Zodra het nieuwe platform van de Antilliaanse gemeenschap enige tijd heeft gefunctioneerd, zal de 
wethouder de raad een evaluatie sturen met de resultaten. 
Bij agendapunt B.3. Collegebrief d.d. 11 december 2009 nota Inzet participatiebudget: 
De wethouder zegt toe vanwege de onduidelijkheden over de inzet van de dertig extra consulenten de 
raad een brief te sturen waarin een en ander wordt uitgelegd. 
De extra gelden voor gesubsidieerde arbeid: de wethouder zegt toe de onderbouwing hiervoor in de al 
aan de raad toegezegde brief te verduidelijken. 
De uitgangspuntennotitie komt voor eind januari naar de raad. Er wordt aandacht besteed aan de 
relatie tussen het inkomens- en het werkdeel. 
De inburgeringsgelden: de laatste stand van zaken over budget en uitgaven wordt schriftelijk aan de 
raad meegedeeld. 
De WSW-wachtlijst: de raad ontvangt binnenkort een notitie over de afrekening 2009 en de terug te 
betalen gelden. De raad ontvangt een apart voorstel met maatregelen gericht op de WSW-wachtlijst 
 
Wethouder Dijkstra: 
Bij agendapunt A.5. Rondvraag: 
Ondernemersfonds: dit punt kan worden geagendeerd voor de commissievergadering van februari 
onder de voorwaarde dat het college er volgende week uitkomt. 
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RAADSVOORSTEL: 
2009-2010 
Ons kenmerk: RO 09.2106585 
 
Registratienummer : GR 09. 
Ingekomen op : 
 
 
Onderwerp: Herstructurering Bornholmstraat-Zuid 
 
 
Groningen,  
 
Aan de raad, 
 
Hierbij vragen wij uw raad een plankostenkrediet en een voorlopig uitvoeringskrediet 
beschikbaar te stellen voor de herstructurering van de Bornholmstraat-Zuid. Dit krediet 
is bedoeld voor de benodigde plankosten en om het ontwerp nader uit te werken. Het 
dient ook om vooruitlopend op het definitieve uitvoeringsontwerp een weg te kunnen 
aanleggen om een kavel die nu in het bezit is van de gemeente Groningen en niet goed 
ontsloten is op een veilige en doeltreffende manier te ontsluiten. Deze ontsluiting past 
ook in de visie op de herstructurering en de ontsluiting van de achterkant van de kavels. 
We willen deze kavel gebruiken als voorbeeldproject alvorens te starten met de 
herstructurering. 
 
Het definitieve ontwerp zal bij de aanvraag voor het uitvoeringskrediet aan uw raad 
worden voorgelegd. Hieronder hebben wij een toelichting opgenomen. 
 
Inleiding. 
Het doel van het project "herstructurering Bornholmstraat-Zuid" is het gebied tot 
herontwikkeling te brengen. Feit is dat op dit bestaande bedrijventerrein grote kansen 
liggen voor intensivering van het ruimtegebruik. Door middel van herstructurering 
wordt de kans geboden voor nieuwe bedrijvigheid en een hernieuwde economische 
ontwikkeling. De aantrekkelijkheid van het gebied kan fors worden vergroot door het 
verkleinen van de kavels en de inrichting aan te passen op de huidige wensen. Vanuit 
het masterplan is het idee opgevat om een nieuwe weg langs het water 
(Winschoterdiep) aan te leggen vanaf de Osloweg (Groothandelscentrum) tot aan het 
viaduct bij de Europaweg bij de Gideonbrug. Daarnaast is het plan om deze weg door te 
trekken naar het gebied Gideon-zuid waar deze aangetakt wordt op de Gideonweg. 
Hiermee wordt ook dit gebied van nieuwe impulsen voorzien. Door het realiseren van 
deze nieuwe weg krijgt het gebied een tweede voorkant en kan echt "terreinwinst" 
geboekt worden. Ook kunnen de plannen van het Waterschap om de kades op te hogen 
naar 2,0 meter NAP hierin meegenomen worden. Verder wordt bekeken of de 
herontwikkeling van de locatie van de voormalige verzinkerij betrokken kan worden in 
de plannen. 
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Samen met de investeringen die gedaan worden in de reconstructie en het upgraden van 
de bestaande Bornholmstraat krijgt dit gebied zo een nieuwe, moderne en duurzame 
uitstraling. Daarbij is het goed om te noemen dat op een aantal locaties langs de 
Bornholmstraat al positieve ontwikkelingen gaande zijn (o.a. de nieuwbouw van 
Gallagher en de uitbreiding/verbouwing van Wensink).  
 
Momenteel zijn wij eigenaar van het oude vervoerscentrum aan de Bornholmstraat. 
Deze locatie is niet optimaal ontsloten (recht van overpad). De locatie is dus wel 
bereikbaar, maar van een hoogwaardige en verkeersveilige ontsluiting is geen sprake. 
De entree is aangelegd door middel van stelconplaten, waarbij een duidelijk wegprofiel 
ontbreekt. Om deze kavel goed verhuurbaar te maken is het noodzakelijk om een weg 
aan te leggen, zodat sprake is van een goede ontsluiting van het perceel. Daarnaast is 
deze weg noodzakelijk om de "achterkanten" van de kavels te ontsluiten. In het 
masterplan voor dit gebied was al een weg opgenomen. De middelen hiervoor zijn 
inmiddels beschikbaar (EFRO-subsidie). De kosten voor de aanleg van deze weg 
worden op dit moment geschat op ongeveer € 300.000,--. Wij vragen u dan ook 
vooruitlopend op het definitieve ontwerp een uitvoeringskrediet beschikbaar te stellen, 
zodat de weg versneld aangelegd kan worden en de kavel op een veilige en goede 
manier wordt ontsloten. 
 
Met deze herstructureringsopgave wordt een structurele verbetering van het 
vestigingsklimaat en een forse intensivering van het ruimtegebruik beoogd. Met deze 
ruimtewinst komen we tegelijkertijd tegemoet aan de wens voor intensiever gebruik 
van de bestaande stad en de vraag naar kleinere bedrijfskavels.  
 
Projectresultaten/effecten. 
In de uitwerkingsfase zal het hele gebied worden betrokken tussen Zuidelijke Ringweg 
en de Gideonbrug. Voor dit gebied zal, in overleg met betrokkenen, een inrichtingsplan 
moeten worden opgesteld.  
 
De herstructurering van het gebied is een gebiedsontwikkeling, waarbij met de 
verschillende partijen overeenstemming bereikt zal moeten worden. De ondernemers 
hebben te kennen gegeven dat ze positief staan ten opzichte van de ontwikkelingen en 
in principe bereid zijn hierin bij te dragen. De volgende stap die genomen dient te 
worden, is het komen tot een overeenkomst waarbij wordt vastgelegd hoeveel de 
ondernemers precies bij zullen dragen aan het project. Daarbij lijkt de vorm van een 
exploitatieovereenkomst het meest voor de hand te liggen. Doordat de situatie per 
eigenaar verschilt, zou er gekozen moeten worden voor een algemene toerekenformule. 
Deze formule kan dan voorgelegd worden aan de verschillende bedrijven, waarna per 
bedrijf wordt gezocht naar een maatwerkoplossing. 
 
Vooruitlopend op het definitieve uitvoeringsplan vragen we € 300.000,-- 
uitvoeringskrediet om Qbuzz alvast te kunnen faciliteren door middel van het 
aanleggen van de weg om de remise te kunnen ontsluiten. De kosten voor aanleg 
kunnen lager uitvallen maar daar is op dit moment nog te weinig gegevens voor handen 
om de raming concreter te maken.  
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Kosten en Dekking. 
Het project "herstructurering Bornholmstraat-Zuid" maakt deel uit van een reeks 
projecten binnen de revitalisering van de bedrijventerreinen Winschoterdiep en 
Eemskanaal ZO. Het exploitatietekort voor het project wordt geraamd op € 5.592.000,-- 
per 01-01-2009. 
 
De dekking wordt als volgt voorgesteld: 
- voor dit project is EFRO-subsidie aangevraagd en inmiddels toegekend. Het gaat 

om een totaalbedrag van € 2.500.000,--; 
- voor de dekking van het resterende tekort is dekking vanuit: 

de stadsmeierrechten (€ 2.500.000,--);  
- een verwachte bijdrage van ondernemers op basis van waardetoename van 

aangrenzende percelen (€ 500.000,--); 
- een bijdrage van het Waterschap voor het op hoogte brengen van de kade  

(€ 100.000,--). 
 
Met deze dekking is de begroting sluitend. 
 
Van de totale geraamde kosten van € 5.592.000,-- heeft € 700.000,-- betrekking op 
planvoorbereidingskosten. We stellen voor een planvoorbereidingskrediet van  
€ 700.000,-- beschikbaar te stellen en dit te dekken uit beschikbaar gestelde middelen 
stadsmeierrechten. Ook het uitvoeringskrediet van € 300.000,-- stellen wij voor om te 
dekken uit de stadsmeierrechten.  
 
De toegekende EFRO-subsidie (2,5 miljoen euro) maakt onderdeel uit van een grotere 
aanvraag, namelijk 4,5 miljoen euro. De overige 2 miljoen euro zal worden aangewend 
voor de revitalisering van het gebied Duinkerkenstraat e.o. (inclusief de verbinding met 
het Europapark). Hiervoor ontvangt u een separaat voorstel. 
 

Begrotingswijziging 2009

Betrokken dienst(en) RO/EZ
Naam voorstel Herstructurering Bornholmstreaat Zuid
Incidenteel / Structureel Incidenteel
Soort wijziging Investering
Tijdsplanning krediet 2009-2010

Toevoeging Onttrekking
Pr.gr. Financiële begrotingswijziging Lasten Baten Saldo reserve reserve Saldo
7.07 RO/EZ: Bedrijventerreinen / kantoren 700.000                 700.000-                 700.000-                 
7.07 RO/EZ: Bedrijventerreinen / kantoren 300.000                 300.000-                 300.000-                 
9.03 BSD: Concernstelposten (stadsmeierrechten) -                         1.000.000               1.000.000              

Totalen begrotingswijziging 1.000.000              -                         1.000.000-              -                           1.000.000               -                         

 
 
Participatie. 
Het project Duinkerkenstraat e.o. maakt onderdeel uit van het Masterplan 
Revitalisering Winschoterdiep-Eemskanaal. Dit masterplan is in nauwe samenwerking 
met de Vereniging Bedrijvenpark Zuidoost en met betrokken ondernemers opgesteld. 
De bedrijvenvereniging maakte deel uit van de stuurgroep die het proces heeft begeleid, 
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samen met gemeente, provincie, ministerie van EZ en KvK. In de deelgebieden zijn 
diverse ondernemers betrokken bij een aantal workshops waarin de visie en de plannen 
zijn uitgewerkt. Verder heeft de bedrijvenvereniging een klankbordgroep ingesteld die 
het hele revitaliseringproces heeft begeleid. Deze klankbordgroep is de afgelopen jaren 
blijven functioneren als overlegplatform waarin de uitvoering en de voortgang daarvan 
werden bewaakt. Het masterplan heeft een uitgebreid inspraaktraject doorgelopen 
waarbij niet of nauwelijks bezwaren zijn binnengekomen. Kortom, er is sprake van een 
breed gedragen masterplan waarbij van ondernemerszijde veel inzet is gepleegd en 
waarbij met waardering over het proces gesproken wordt.  
 
Daarnaast is in het kader van het haalbaarheidsonderzoek met alle individuele partijen 
gesproken, zowel ondernemers/ grondeigenaren als ook met provincie (waterweg-
beheerder) en Waterschap (verantwoordelijk voor kade-ophoging). Met de ondernemers 
is in twee ronden gesproken, waarbij in de eerste ronde het draagvlak voor de 
ruimtelijke visie verkend is en de individuele ondernemersplannen aan bod konden 
komen. In de tweede ronde zijn ook de financiële aspecten verkend. Vervolgens is een 
workshop gehouden met de drie betrokken overheidspartijen (gemeente, Waterschap en 
provincie) en zijn de resultaten van deze bijeenkomst in een gemeenschappelijke sessie 
met de ondernemers besproken. 
 
Wij stellen u voor te besluiten: 
I.  in te stemmen met de planvoorbereiding en -ontwikkeling van het project 

herstructurering Bornholmstraat-Zuid, onderdeel van de revitalisering van de 
bedrijventerreinen Winschoterdiep/Eemskanaal; 

II.  voor de planontwikkeling en bestekvoorbereiding een planvoorbereidingskrediet 
van € 700.000,-- beschikbaar te stellen; 

III. een uitvoeringskrediet beschikbaar te stellen van € 300.000,-- voor de aanleg van 
de weg; 

IV. in te stemmen met de aangegeven dekking van 5,6 miljoen euro  
(2,5 miljoen euro EFRO, 2,5 miljoen euro stadsmeierrechten en  
middelen derden); 

V. de gemeentebegroting 2010 dienovereenkomstig te wijzigen. 
 
Burgemeester en wethouders 
van Groningen, 
 
de burgemeester, de secretaris, 
 
 
 
 
Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker. 


